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PM 2017:154 RI (Dnr 133-1160/2017) 

 

 

Anmälan om och godkännande av tillägg till tidigare 

svar på remiss Begäran om yttrande över ansökan om 

nätkoncession, ansökan avser en ny 400 kV markförlagd 

kraftledning mellan terminalplats Örby och en planerad 

station Snösätra i södra Stockholm 
Remiss från Energimarknadsinspektionen 

Tillägg till tidigare remissvar, dnr 133-329/2017 

 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Anmälan om tillägg till tidigare svar på remiss i ärende (dnr 133-329/2017) 

godkänns i enlighet med vad som anförs i promemorian. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Karin Wanngård anför följande. 

 

Ärendet 

 

Kommunstyrelsen beslutade den 5 april 2017 om att yttra sig till 

Energimarknadsinspektionen över ansökan om nätkoncession från Svenska kraftnät 

som avsåg en ny 400 kV markförlagd kraftledning mellan Örby-Snösätra (dnr 133-

329/2017). 

Efter kommunstyrelsens beslut i ärendet har det framkommit att 

exploateringsnämnden den 10 december 2015 fattat beslut om markanvisning till 

Fastighets AB Brostaden för ny bebyggelse för lätt industri (verksamhetslokaler) som 

avser del av ledningssträckningen i kommunstyrelsens yttrande. I programmet 

”Program för sambandet Högdalen – Farsta” är det markanvisade området dessutom 

föreslaget som en utvidgning av Högdalens företagsområde. 

Med hänvisning till ovan har exploateringskontoret lämnat in ett kontorsyttrande 

till Svenska kraftnät om att ledningssträckningen förbi berört område bör korrigeras 

(se bilaga 1 till promemorian). Detta avviker till viss del från tidigare beslut i 

kommunstyrelsen, varför ett tillägg till tidigare svar nu anmäls till och godkänns av 

kommunstyrelsen.  

 

Beredning 

 

Ärendet har beretts av stadsledningskontoret.  
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Mina synpunkter 

 

Med hänvisning till de nya uppgifter som framkommit sedan beslutet togs i 

kommunstyrelsen i april 2017 behöver stadens ställningstagande revideras i enlighet 

med bilaga 1. 

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar 

följande. 

Anmälan om tillägg till tidigare svar på remiss i ärende (dnr 133-329/2017)  

godkänns i enlighet med vad som anförs i promemorian. 

 

 

Stockholm den 9 augusti 2017 

 

KARIN WANNGÅRD 

 

Bilagor 

1. Exploateringskontorets kontorsyttrande 

2. Stadens tidigare remissvar 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Särskilt uttalande gjordes av borgarrådet Cecilia Brinck (M) och borgarrådet Lotta 

Edholm (L) enligt följande. 

 

Stockholms stad har tidigare förordat en lösning som innebär att kabeln förläggs i kulvert 

under Örbyleden, gällande delsträckan Örbyleden söderut. Det skulle i framtiden ge ökad 

möjlighet att bygga fler bostäder i området. Därför är det viktigt att staden står fast vid 

kulvertalternativet. Den kabelförläggning som nu föreslås innebär avsevärda inskränkningar i 

framtida möjligheter att bebygga området. Detta eftersom en bredare zon av strålningsskäl 

skulle förhindra en hög exploateringsgrad när Svenska Kraftnäts magnetfältpolicy ska följas 

samt till följd av det faktiska utrymme som kabelförbanden kräver. 

 

Kommunstyrelsen 

 

Särskilt uttalande gjordes av Anna König Jerlmyr, Joakim Larsson, Cecilia Brinck, 

Dennis Wedin och Markus Nordström (alla M) och Björn Ljung (L) med hänvisning 

till Moderaternas och Liberalernas gemensamma särskilda uttalande i 

borgarrådsberedningen. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Karin Ernlund (C) och Erik Slottner (KD) med 

hänvisning till Moderaternas och Liberalernas gemensamma särskilda uttalande i 

borgarrådsberedningen. 
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Remissammanställning 
 

Ärendet 

 

Kommunstyrelsen beslutade den 5 april 2017 om att yttra sig till 

Energimarknadsinspektionen över ansökan om nätkoncession från Svenska kraftnät 

som avsåg en ny 400 kV markförlagd kraftledning mellan Örby-Snösätra, dnr 133-

329/2017. 

I ärendet anförde bl.a. de berörda kontoren att ”den av staden förordade 

sträckningen har tillgodosetts”. 

Efter kommunstyrelsens beslut i ärendet har det framkommit att 

exploateringsnämnden den 10 december 2015 fattat beslut om markanvisning till 

Fastighets AB Brostaden för ny bebyggelse för lätt industri (verksamhetslokaler) som 

avser del av ledningssträckningen i kommunstyrelsens yttrande. I programmet 

”Program för sambandet Högdalen – Farsta” är det markanvisade området dessutom 

föreslaget som en utvidgning av Högdalens företagsområde. 

Med hänvisning till ovan har exploateringskontoret lämnat in ett kontorsyttrande 

till Svenska kraftnät om att ledningssträckningen förbi berört område bör korrigeras, 

se bilaga 1 (exploateringskontorets kontorsyttrande). Detta avviker till viss del från 

tidigare beslut i kommunstyrelsen, varför ett tillägg till tidigare svar nu anmäls till 

kommunstyrelsen. 

 

Beredning 

 

Ärendet har beretts av stadsledningskontoret.  

 

Stadsledningskontoret  

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 6 juli 2017 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Med hänvisning till de nya uppgifter som framkommit sedan beslutet togs i kommunstyrelsen 

i april stödjer stadsledningskontoret exploateringskontoret i att ledningssträckningen bör 

korrigeras i enlighet med bilaga 1, exploateringskontorets kontorsyttrande om korrigering av 

tidigare svar. 

Stadsledningskontoret anser dessutom att samförläggning av viktig infrastruktur i enlighet 

med ny föreslagen sträckning generellt får anses som ett effektivt resursutnyttjande. 

Stadsledningskontorets anmälan om ändring i ärende Dnr 133-329/2017 godkänns i 

enlighet med vad som anförts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

 

 


